
 

 

 
ORIVEDEN NUORISOVALTUUSTO  PÖYTÄKIRJA  3/2024 
 

 

AIKA   TO 18.4.2024 klo 17.00 

    

PAIKKA  NUORTEN KAMPUS  

  
ASIALISTA 

 

1. Kokouksen avaus sekä kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

 

2. Kokouksen pöytäkirjantarkastajien valinta  

 

3. Kokouksen työjärjestys 

  

4. Edellisen kokouksen pöytäkirja 

 

5. Nuvan toimintasuunnitelma 2024 ja talousarvio 4.000€ 

 

6. Kaupungin lautakunta-asiaa 

 

7. Suomen Nuorisovaltuustojen Liitto ry ja Nuva ry:n Pirkanmaan piiri 

 

8. Pirkanmaan hyvinvointialueen nuorisovaltuustoasiat  

 

9. Tampereen kaupunkiseudun kuntien nuorisovaltuustojen yhteistyöryhmä 

 

10. Oriveden 4H-yhdistys ry:n nuvan edustajan kuulumiset 

 

11. Kouluasiat; parannuksia vaativia asioita mietitään    

 

12. Kaupungin lautakuntien ja kaupunginvaltuuston nuvan kummivaltuutetut 

 

13. Muut asiat  

 

14. Päätetään seuraavan kokouksen ajankohta 

 

15. Päätetään kokous 

 

 



 

 

OSALLISTUJAT 

Bankowski Junno 

Berino Jonest 

Huhtiniemi Topias 

Hömmö Hanna 

Koppanen Pihla 

Mönkäre Lotta klo 18.47 asti 

Nukarinen Eevi 

Nukarinen Neea 

Parpola Sävy 

Pesonen Paavo 

Raunio Kasperi 

 

Lähteenmäki Petteri 

 

Taidekeskus Purnun Aimo Tukiaisen säätiön edustajat,  

Johanna Pihlajamaa ja Tiina Lamminen (kokouksen alussa, kts. muut asiat) 

 

1. Kokouksen avaaminen sekä kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Pj:n ehdotus:  Avataan kokous sekä todetaan laillisuus ja päätösvaltaisuus. 

Päätös:  Avattiin klo 17.02. Todettiin. 

 

2. Kokouksen pöytäkirjantarkastajien valinta  

Pj:n ehdotus:  Valitaan kaksi pöytäkirjantarkastajaa. 

Päätös:  Lotta Mönkäre ja Hanna Hömmö. 

 

3. Kokouksen työjärjestys 

Pj:n ehdotus:  Hyväksytään kokouksen työjärjestys. 

Päätös:  Hyväksyttiin. 

 

4. Edellisen kokouksen pöytäkirja 

Pj:n ehdotus:  Hyväksytään edellisen kokouksen pöytäkirja. 

Päätös:  Hyväksyttiin. 

 

 

5. Nuvan toimintasuunnitelma 2024 ja talousarvio 4.000€ + 1.200€ Nuorilta 

nuorille-avustus 

Nuvalla ei vuonna 2024 omaa budjettia, mutta rahaa käytössä 4.000€ sekä 

1.200€ jaettava avustuksina “nuorilta nuorille” hyvinvointi- ja 

elämänlaatulautakunnan päätöksen mukaisesti. 

 

1. Nuvalta nuorille avustus 1.200€ syksyllä 

2. Markkinointi: 

- hupparit uusille nuvalaisille tilataan 

- Some-markkinointia kehitettävä  



 

 

Somevastaavat ovat vuonna 2024: Hanna Hömmö, Neea Nukarinen, 

Lotta Mönkäre. Kysytään some-koulutusta kaupungin työntekijältä 

Jenni Koponen. 

3. Koulutus  

- Nuva ry:n koulutukset 

4. Päätösretki joulukuussa Tampereelle 

5. Kaupungin lautakuntien ja kaupunginvaltuuston kokouksissa edustajat 

läsnäolo- ja puheoikeudella 

6. Tampereen seudun nuorisovaltuustojen yhteistyöryhmässä 

vaikuttaminen 

7. Pirkanmaan nuorisofoorumeihin osallistuminen 

8. Pirkanmaan Hyvinvointialueen nuorisovaltuustossa vaikuttaminen 

9. Infonurkkaus- yhteiskoululla ja lukiolla.  

10. Välipala-automaatti lukiolle koulun hommaamana. 

11.  Kannanotto mm. Pirkanmaan Hyvinvointialueelle sen suunnittelemien 

terveyspalveluiden leikkausten vastustamisesta.  

Vastausta ei ole kuulunut, vaikka muistutuskin laitettiin. 

12.  Leuanvetotankoa ehdotetaan yhteiskoulun pihaan 

Pj:n ehdotus:  Ideoidaan ja tehdään talousarviota. 

Päätös: 1. Kysellään somekoulutusta Koposen Jenniltä. Lotta olisi kiinnostunut ja 

mahdollisuuksien mukaan Neea ja Hanna.  

2. Kannanotto mm. Pirkanmaan Hyvinvointialueelle sen suunnittelemien 

terveyspalveluiden leikkausten vastustamisesta.  

Vastausta ei ole kuulunut, vaikka muistutuskin laitettiin. Laitettiin uusi 

muistutus. 

3. Leuanvetotanko tarkistetaan, että löytyykö kuitenkin yhteiskoululta 

monitoimikentän läheltä. Tarkistettiin ja se löytyy lukion 9-tien puolelta. 

4. Välipala-automaattiasiaa käy rehtorin kanssa juttelemassa Lotta ja 

Neea. 

 

6. Kaupungin lautakunta-asiaa 

 Kaupunginvaltuusto: Paavo Pesonen (varalla Sävy Parpola) 

Hyvinvointi- ja elämänlaatulautakunta: Hanna Hömmö (varalla Topias 

Huhtiniemi) 

Lasten ja nuorten lautakunta: Neea Nukarinen (varalla Jonest Berino) 

Ympäristölautakunta: Sävy Parpola (varalla Paavo Pesonen) 

Tekninen lautakunta: Pihla Koppanen (varalla Topias Huhtiniemi) 

Pj:n ehdotus    Kommentoidaan keskustelun pohjalta lautakunta- ja valtuustoasioita. 

Päätös: Kaupunginvaltuusto: kokous tulossa 22.4. 

Hyvinvointi- ja elämänlaatulautakunta: Puhuttiin Oskosta eli 

kansalaisopistoasiaa; asiakasmaksuista ja tuntikehyksistä. 

 Lasten ja nuorten lautakunta: varhaiskasvatus, nuorten liikkumisesta oltiin 

huolissaan, lukioon 9-luokkalaiset tänä vuonna hakemassa heikosti-suurin osa 



 

 

hakemassa Treduun. Kouluissa harjoitellaan palohälytystä, mutta ei 

kaasuhälytystä tai vaarallisen tilanteen toimimista. 

  Ympäristölautakunta: Kokous tulossa 23.4. 

  Tekninen lautakunta: Kokous tulossa 25.4. 

 

Nuva oli huolissaan, kun kouluissa ei käydä lävitse muita kuin 

palohälytyksiä. Olisi hyvä pitää kaasuhälytys ja käydä myös lävitse, miten 

pitää toimia vaarallisen tilanteen/uhkaavan tilanteen uhatessa koulussa. 

Asiasta laitetaan huolta kasvatus- ja opetusjohtaja Miia Mattilalle. 

 

7. Suomen Nuorisovaltuustojen Liitto ry ja Nuva ry:n Pirkanmaan piiri 

Suomen Nuorisovaltuustojen Liitto ry on nuorten osallisuuden 

puolestapuhuja. Järjestö toimii Suomen nuorisovaltuustojen ja muiden 

vastaavien nuorten vaikuttajaryhmien edunvalvonta-, palvelu- ja 

yhteistyöjärjestönä. Nuva ry. edistää nuorisovaltuustojen asemaa ja 

parantaa nuorten mahdollisuuksia osallistua ja vaikuttaa. 

 

Nuvan piirikummi vaihtui vuoden 2024 alusta ja on nyt Saga Ahtiainen. 

 

Nuvan kokouksista lähetetään pöytäkirjat Pirkanmaan piiriin. 

 

Pj:n ehdotus: Käydään asiat lävitse ja tehdään tarvittavat jatkotoimenpiteet sekä  

lähetetään pöytäkirja piirihallitukselle. 

Päätös: Ei ollut ihmeitä. 

 

8. Pirkanmaan hyvinvointialueen nuorisovaltuustoasiat  

Pirkanmaan hyvinvointialueen nuorisovaltuusto aloitti toimintansa 

vuoden 2023 alusta. Vuonna 2024 nuvan edustaja on Pihla Koppanen ja 

varaedustaja Paavo Pesonen.  

 

Kokoukset ovat noin kerran kuukaudessa.  

 

Jokaisesta Pirkanmaan kunnasta (23 kuntaa) nimettiin edustaja ja 

varaedustaja hyvinvointialueelle kaudelle 2024-2025 22.1.2024 mennessä 

hyvinvointialueen ohjaaja Henna Fagerille.  

Vuoden 2024 järjestäytymiskokous pidettiin 22.2.2024. 

 

Kokouksista voi katsoa tietoa: www.pirha.fi / pöytäkirjat, päätöksenteko, 

esityslistat ja pöytäkirjat 

Pj:n ehdotus Käydään asiat lävitse ja tehdään tarvittavat jatkotoimenpiteet. 

Päätös:  Ei ollut ihmeitä. 

 

9. Tampereen kaupunkiseudun kuntien nuorisovaltuustojen yhteistyöryhmä  

Tampereen kaupunkiseudun seutuhallitukselta aloitteesta helmikuussa 

2023 valittiin jokaisesta nuorisovaltuustosta kaksi edustajaa 

http://www.pirha.fi/


 

 

yhteistyöryhmään. Vuoden 2024 Oriveden nuvan edustajat ovat Hanna 

Hömmö ja Jonest Berino. 

 Yhteistyöryhmä kokoontuu 2-4 kertaa vuodessa. 

Pj:n ehdotus Käydään asiat lävitse. 

Päätös:  Edustajat eivät päässeet valitettavasti kokoukseen. 

 

10. Oriveden 4H-yhdistys ry:n nuvan edustajan kuulumiset 

Vuonna 2024 nuvan edustajana toimii Paavo Pesonen. Edustaja käy 

Oriveden 4H:n kokouksissa ja tuo kuulumiset kokouksista 

nuorisovaltuustoon. 

Pj:n ehdotus Käydään asiat lävitse ja tehdään tarvittavat jatkotoimenpiteet 

Päätös: Aiheina olleet työllistymistoimet ja raha-asiat 4H:lla. Työntekijä Mirja 

Toropainen töissä 70%sesti.  

 

(Lotta Mönkäre poistui kokouksesta klo 18.47.) 

 

11. Kouluasiat; parannuksia vaativia asioita mietitään 

1. Kehitetään yhteistyötä Tredulle. Ollaan vuoden 2024 alussa 

yhteyksissä Tredun Markus Hannilaan. Kohtaamo tredulla 21.2 klo 

11-12. Petteri menee.  
2. Välipala-automaattiasiaa yhteiskoululle/lukiolle. Pitäisi olla tullut 

lukiolle koulun hommaamana. 

3. Yhteiskoulun ja lukion infotaulujen päivityksestä: 

Esitteiksi ajateltiin hommata: turvallisuus some, poikien puhelin, 

moona, korento, sekaisinchat, SETA, YAD, Auttava puhelin/MLL, 

lunette, luonnonsuojeluliitto, lukiolaisten liitto, jatko-opinnot/koulujen 

esitteitä; amikset, korkeakoulut… 

Tulleet esitteet ovat: Moona, korento, SETA ja Punainen risti. Monella 

muulla esitteet ovat maksullisia, joten muiden esitteitä tulostetaan 

netistä. 

4. Miten saada yhteiskoulun pihaa viihtyisämmäksi? Voisiko olla 

leuanvetotanko? 

5. Kultavuoren pihaan on suunniteltu jossain vaiheessa remonttia, mutta 

nyt ei ole siitä kuulunut mitään. Neea kysyy pihan viihtyisyyden 

parantamiseksi lautakunnassa, että onko sitä tulossa piakkoin. 

Pj:n ehdotus Suunnitellaan ja tehdään tarvittavat jatkotoimet. 

Päätös: 1. Palloilukerho voisi olla yhteiskoululla; ekaan kertaan ei tullut ketään, 

mutta uusintakysely pystyyn. Ja voisiko yleisesti tehdä kysely erilaisista 

kerhoista.  

Topias ja Jonest velvoitettiin kysymään asiaa koululla. 

 

12. Kaupungin lautakuntien ja kaupunginvaltuuston nuvan kummivaltuutetut 

Nuvalla on ollut jokaisessa kaupungin lautakunnassa ja 

kaupunginvaltuustossa oma kummivaltuutettu. Hän toimii nuvaan päin 

luottamushenkilöiden joukosta yhteyshenkilönä, joka toimii samalla 

nuvan edustajan tukena. 



 

 

 

Edustajat ovat:  

Lasten ja nuorten lautakunta: Aino Mäkelä (varalla Aulikki Laine)  

Tekninen lautakunta: Anu Kukkonen (varalla Joni Koskinen)  

Ympäristölautakunta: Pekka Tuhkanen (varalla Minna Knuuttila)  

Elämänlaatulautakunta: Jari Järvenpää (varalla Jari Latomäki) 

 Kaupunginvaltuusto: Maija Ylistalo (varalla Mia Saarinen) 

 

Pj:n ehdotus Käydään asiat lävitse. 

Päätös:  Asiat käytiin lävitse, 

 

13. Muut asiat  

1. Kokouksessa 2/2024 Käytiin lävitse kouluterveyskyselyn 

huolestuttavia tuloksia; mitä voitaisiin tehdä asioihin parantamiseksi, jotta 

mielenterveysongelmat nuorilla pysyivät kurissa ja niitä voitaisiin 

parantaa? Löytyisikö joku nuori, joka voisi tulla kertomaan omia 

kokemuksiaan mielenterveydestä ja siitä, miten omaa mielenterveyttä 

voisi parantaa. 

Oli puhetta, että koulujen infotauluille ja ilmoitustauluille voitaisiin tehdä 

huomiota herättäviä julisteita ja infopaketteja, joissa olisi saatavilla tietoja 

mm. MLL:n auttavasta puhelimesta, sekaisin chatista… 

Päätettiin perustaa työryhmä, johon valittiin Neea ja Lotta sekä Petteri. 

He sopivat palaveriajan ja tuovat seuraavaan kokoukseen ajatuksia 

asiasta. 

 

2. Otetaan nuvan hallituksesta kuva kaupungin nettisivuille. 

 

Pj:n ehdotus   Käydään asiat lävitse ja tehdään tarvittavat jatkotoimenpiteet.  

Päätös:  1. Kokouksen alussa pidettiin yhteispalaveri Taidekeskus Purnun Aimo 

Tukiaisen säätiön edustajien, Johanna Pihlajamaa ja Tiina Lamminen.  

 

Vuonna 2023 kävijöitä 6.700 henkilöä. Taiteen katselun lisäksi on hyvä 

uimaranta lapsille. Oriveden koululaiset käyvät paikalla vuosittain. 

Kesällä auki joka päivä klo 10-18. Orivesiläisiä nuoria muutamia kesällä 

töissä. Kahvila myös löytyy. 

Muutaman päivän taideleirejä kesän alussa pidetään. 

Kesänäyttelypaikka vuokrattu taiteilijaväelle, josta tulee nyt tuloja 

hieman. Vuonna 2027 Purnu täyttää 60 vuotta. Noin tuhat teosta löytyy. 

Nyt hanke käynnissä Opetus- ja kulttuuriministeriön tuella. 

Kaupunkilaisilta halutaan ideoita Purnun kehittämiseksi ja paikan 

uudistamiseksi; kyselyä nuorisovaltuustolta, kaupungin päättäjiltä ja 

myös koulujen opettajilta ja oppilaita. 

 

Voisiko olla taidepainotteinen linja lukiossa, esimerkiksi sarjakuviin 

pääpaino; voisi olla tulijoita. Sarjakuvataidetta Purnuun voisi ehkäpä tulla 

lisää. 



 

 

Voisiko olla Purnussa jotain liikuntaan liittyvää houkuttelevuutta; 

esimerkiksi lenkkipolkuja, tanssia.  

Voisiko olla aidattu alue koirille? 

Melontareitti Kopsamo-Purnu; miten sitä voisi kehittää päätepisteeksi.  

Oriveden keskustasta pitäisi olla paremmat mahdollisuudet kulkea 

Purnuun. Kevyenliikenteenväylä helpottaisi menemistä. 

 

Nuvalaisille jäänyt mieleen: patsaat, tölkeistä taideteos-varjotaide, videot, 

itse liikkuva taide.  

Itse osallistuminen taiteentekemiseen olisi houkuttelevaa. Erilaiset 

taideteokset, joissa voi olla monia merkityksiä. 

 

Koettiin, että olisi monipuoliset valikoimat näyttelyissä; klassikot, 

nykytaide, videot. 

 

Lapsille taideteltta ollut joskus. 

 

Näkyvyyttä someen…jaan, että olen Purnussa. Hästag. 

 

 

14. Päätetään seuraavan kokouksen ajankohta 

Pj:n ehdotus:  Päätetään seuraavan kokouksen ajankohta. 

Päätös:  Sovittiin perjantai 17.5.2024 klo 15 Nuorten kampuksella. 

 

15. Päätetään kokous 

Pj:n ehdotus:  Päätetään kokous. 

Päätös:  Kokous päätettiin klo 19.06. 


